
14. fejezet: Család Istennel 
 
Isten nélkül senki nem építhet fel egy  családot: „Ha az Úr nem építi a házat, az építők hiába 
fáradnak. Hogyha az Úr nem őrzi a várost, az őr hiába őrködik fölötte.” (Zsolt127,1) 
Csak a házasság szentsége által – csak Isten áldásával – lehet családot alapítani. Az ember 
későbbi életére nézve döntő jelentőségű, hogy milyen környezetben nőtt fel, és hogy hitben 
nőtt-e fel. Aszerint, hogy miként  nőnek fel az emberek, fog kinézni a világ is. Rendszeresen 
jönnek hozzánk szülők, akik szomorúak, és közlik velünk, hogy a gyermekeik már nem 
hisznek Istenben, már nem mennek a templomba, sőt tévutakon járnak.  
A Második Törvénykönyv 6, 4 - ben olvassuk mit mond nekünk Isten:”Halld, Izrael! Az Úr, a 
mi Istenünk az egyetlen Úr!Szeresd Uradat, Istenedet szíved, lelked mélyéből, minden 
erőddel!Ezeket a parancsokat, amelyeket ma szabok neked, őrizd meg szívedben,és vésd 
gyermekeidnek is az eszébe, beszélj róluk, amikor otthon tartózkodsz s amikor úton vagy, 
amikor lefekszel s amikor fölkelsz.” Ez azt jelenti, hogy mindig beszélj Istenről! 
 
A Második Törvénykönyv  6,8 - ban olvassuk: „Igen, jelként kösd őket a kezedre, legyenek ék 
a homlokodon.” Továbbá: „Írd fel őket házad ajtófélfájára és kapujára!” 
Mit akar nekünk Isten ezzel mondani? Nem elég, hogy mi magunk hiszünk, hanem erről az 
Istenről a gyerekeinknek is kell beszélnünk. A 7. versben ez azt jelenti, hogy beszéljünk a 
fiainkkal és a lányainkkal Istenről. Mikor kell beszélned Istenről? Mindig! Mert, ha mi, 
szülőként nem beszélünk a gyermekeinknek Istenről, akkor ki fog? Hol hallhatnak valamit 
Istenről? Az utcán? Az iskolában? Vagy ott, ahol egy hamisan értelmezett toleranciából 
kifolyólag a kereszteket eltávolították? Vagy a diszkóban? 
A nagyszüleink tovább adták az ő hitüket a szüleinknek. Egyik generáció a másiknak. 
Azonban a mai időkben sok szülő már nem beszél Istenről a családban, így egyre inkább 
elveszik a hit.  
Az ApCsel 16, 31-ben olvassuk:  „Higgy Jézus Krisztusban, és üdvözülsz te is, a tieid is!”  
Látjuk, „te és a házad”, ez azt jelenti, hogy az egész családod megmenekül. Először neked 
magadnak kell Jézusban hinned. De mi a hit? A Zsidó levél 11,1 - ben olvassuk: „A hit a 
remélt dolgok biztosítéka, a nem látható dolgok bizonyítéka.” A 3. versben olvassuk: „A 
hitből ismerjük meg, hogy a világot az Isten szava alkotta, vagyis a látható a láthatatlanból 
lett.” 
Minden kereszténynek hinnie kell a Szentírásban. Aki nem hisz benne, nem keresztény. A 2 
Pét 1, 21-ben ez áll: „Hisz sohasem keletkezett jövendölés emberi akaratból, hanem mindig 
csak a Szentlélektől sugalmazva beszéltek - Isten megbízottaiként - a szent emberek.” Ezáltal 
ismerjük fel,  hogy a Szentlélek a Biblia szerzője. 
 
Most nézzük meg, hogyan alapított Isten egy családot. A Ter 1, 27 - ben ez ál:„Isten 
megteremtette az embert, saját képmására, az Isten képmására teremtette őt, férfinek és nőnek 
teremtette őket.” Azaz a férfi és a nő egyenértékűek, mindkettőt saját szeretetének a képére 
teremtette. 
 
Most jön a gyújtópont: Ter1,28: „Isten megáldotta őket, Isten szólt hozzájuk: „Legyetek 
termékenyek, szaporodjatok, töltsétek be a földet …..”  
Isten először megáldotta őket és utána mondta az embereknek: „Legyetek termékenyek és 
szaporodjatok. ” Ebben a sorrendben. Isten megáldotta őket. Tehát Isten áldása nélkül, a 
házasság szentsége nélkül nem lehet keresztény családot alapítani. A keresztény házasság 
nem csak az Istennel való egységből áll. Fontos, hogy hozzánk illő házastárs keresésekor is  
megkérdezzük Istentől, hogy mi az Ő terve, s engedjük, hogy Ő vezessen bennünket. Maga 
Isten vezeti a    házastársakat egymáshoz. Indiában még ma is megvan az a szokás, hogy a 



szülők keresnek a gyermekeik számára házastársat. Mindazonáltal a gyermekeknek megvan a 
döntési szabadságuk. Egy fiatal indiai nő a házasságkötése után nagy rémülettel állapította 
meg, hogy a férje alkoholista. És mégis megpróbálta a férjét úgy elfogadni, ahogy ő van. 
Megvigasztalódott, és azt mondta magának, hogy ez Isten terve volt, hogy éppen ezt a férfit 
kapta házastársául. Elkezdett imádkozni a férjéért. Minden elképzelését és  vágyát háttérbe 
szorítva szeretettel és megértéssel fogadta a férjét . Egy pap, akivel együtt imádkozott, 
mondta neki: „Jézus megkérdezi tőled, hogy  kire bízhatta volna ezt a férfit, ha nem rád?” 
Megértette! Több mint egy évtizedbe tellett , ám végül a férj megszabadult az alkoholtól, és 
nemcsak ettől: az egész család azóta békében élt, mert Istennek adták az első helyet az 
életükben. 
Ha az emberek boldogok akarnak lenni a házasságukban, akkor a szeretet a 
legeslegfontosabb. Ha elfogadom a házastársamat olyannak amilyen, az ő gyengéivel és 
hibáival, akkor ez a szeretetnek az egyik jele. 
 
Mindazonáltal a szeretetnek az is előfeltétele, hogy  önmagamat is elfogadjam, és 
tudatosítsam magamban, hogy Isten szeret engem.  
 
A Ter 2,23 - ban Ádám így válaszol Éva teremtésére: „Ez már csont a csontomból és hús a 
húsomból. Asszony a neve, mivel a férfiből lett.” Ádám nagy örömmel fogadta el Évát, akit 
Isten rendelt az ő számára. És Isten nem csak az életének egy szakaszára rendelte őt mellé, 
hanem élete végéig. 
Ha két személy szövetséget köt, azaz, ha kölcsönösen kiszolgáltatják egymásnak a házasság 
szentségét, ez azt jelenti, hogy  Isten szeretetében és az egymás iránti szeretetben fenntartás 
nélkül egymásnak ajándékozzák magukat. Erre mondja Pál a 1Kor 7, 3-5 - ben: „A férfi 
teljesítse házastársi kötelességét feleségével szemben, hasonlóképpen az asszony is férjével 
szemben. Az asszony testével nem maga rendelkezik, hanem a férje, éppígy a férfi testével sem 
ő rendelkezik, hanem a felesége. Ne tartózkodjatok egymástól, legföljebb közös megegyezéssel 
egy időre, hogy azt imádsággal töltsétek.”  
Jóban-rosszban kitartani, míg a halál el nem választ. Ez az esküvői ígéret Isten előtt, és Isten 
felé. Az Ószövetségben, a Tóbiás könyvének a 10. fejezetében  olvassuk Tóbiás anyósának és 
apósának a megrendítő búcsúbeszédét. Megáldják az ifjú párt, hálát adnak Istennek, és 
kimondják azt a kívánságukat, hogy még az életükben látni szeretnék az unokáikat. Lányának, 
Sárának, azt mondja apja Dráguel, hogy az apósát és az anyósát tartsa tiszteletben, és saját 
szüleiként fogadja el őket. Továbbiakban azt olvassuk, amint Tóbiás és az ő felesége, Sára, 
megérkeznek Tóbiás szüleihez. A 17. versben így hangzik ez tovább: „ Amikor Tobit közel ért 
Sárához, fiának, Tóbiásnak a feleségéhez, áldást mondott rá, ezekkel a szavakkal: „Isten 
hozott, lányom! Legyen áldott atyád, legyen áldott az én Tóbiás fiam, s légy áldott te is 
lányom!”. Minden család számára példakép mindkét após – anyós. Fontos, hogy az apósok – 
anyósok a házastársakat, gyermekük házastársát saját gyermekükként fogadják el. Ugyanúgy 
a házastársaknak is anyósukat – apósukat ugyanúgy kell tisztelniük, ugyanúgy kell 
elfogadniuk, mintha saját szüleik lennének. Az lenne a legegyszerűbb, hogyha az utótagot /-ós  
elhagynánk és csak az anya, apa, valamint a fiú illetve a leány szó mint megnevezés maradna 
meg.  
A házaséletet Isten áldása nélkül megkezdeni azt jelenti, hogy homokra építünk egy házat. 
Egyszer  eljött hozzám egy 60 év fölötti asszony beszélgetni. Szomorúnak láttam. Három fia 
volt, 40, 38 és 36 évesek. Nagyon szeretett volna unokákat. A legidősebb fia homoszexuális 
volt, a második alkoholista, a harmadik pedig már haza sem járt. Nagyon jámbornak 
mutatkozott. Minden nap elment a templomba, sokat imádkozott a fiaiért és még a templomi 
szolgálatban is részt vállalt. Amikor imádkoztam érte, egy képet kaptam, láttam egy 
jegygyűrűt. Ezt jelnek vettem, hogy ők nincsenek egyházilag megházasodva. Nem mertem 



tőle megkérdezni, hogy vajon a gyerekeket úgy szülte-e meg, hogy nem volt még egyházilag 
megházasodva. Akkor Iz 59,1 igét kaptam: „Nem! Nem rövid az Úr keze: meg tudna 
szabadítani, s a füle sem süket a hallásra.” A második versben olvassuk: „Nem, hanem a ti 
gonoszságaitok ütöttek szakadékot köztetek és Istenetek között. Bűneitek fedik el arcát 
előletek, hogy ne hallgasson meg benneteket.”. 
Végül mégis megkérdeztem az asszonytól, hogy férjnél van-e.  Azt mondta: „Igen”. Tovább 
kérdeztem, hogy egyházilag is megesküdtek-e. Erre azt mondta: „Nem, de most ünnepeltük a 
25. polgári házassági évfordulónkat.” Azt mondtam neki, amit az Iz 59, 1-2 - ben olvastunk. 
Hogy tudna Isten az ő imájára válaszolni, ha ő maga is bűnben él?  
Azt akarjuk, hogy a gyerekeink hagyják el a bűnt, de mi magunk is bűnben élünk. Rövid 
vonakodás után azt mondta nekem, hogy lehetetlen, hogy ők most oltár elé álljanak, és 
megházasodjanak, hogy Isten áldását megkaphassák. Mit gondolnak akkor az emberek? 
Következő módon vigasztaltam meg: „A házasság szentségénél az a legfontosabb, hogy Isten, 
egy pap és a házasulandó pár jelen legyen. Ez az esküvő a szívetekben történjen meg Isten 
előtt, és ne egy külsőséges ünnepségben pezsgővel. Meg fogjátok látni, hogyan áldja meg 
Isten a családotokat. Döntsetek Isten mellett és ne a világ mellett!” Istennek legyen hála, az 
asszony néhány hónap elteltével közölte velem, hogy a házasságukat egyházilag is 
megáldatták.  
 
A Siralm 2,19 - ben ez így hangzik: „Kelj fel, sírj már éjjel, az éjszakai őrváltások kezdetén! 
Öntsd ki, mint a vizet, szívedet az Úr színe előtt! Emeld föl hozzá kezedet gyermekeid 
életéért!” Nemcsak a testi jólétről kell gondoskodni, sokkal fontosabb a gyermekek lelke. 
Nagyon fontos a Bibliaolvasás, mert ott minden le van írva arról, hogyan kell az embereknek 
Istennel élniük. Isten Igéje egy útmutató az életben. Zsolt 1,2 - ben ez áll: „Boldog ember, aki 
nem indul a gonoszok tanácsa nyomán, aki nem jár a bűnösök útján és nem vegyül a csúfot 
űzők közé. Aki örömét leli Isten törvényében, s parancsairól elmélkedik nappal és éjjel. „ 
3.vers: „Olyan, mint a víz partjára ültetett fa, amely kellő időben gyümölcsöt terem, és levelei 
nem hervadnak. Siker koronázza minden tettét.”.  Tehát ha egy fát víz közelébe ültetünk, 
akkor a levelei nem hervadnak el és gyümölcsöt  terem. Ez akkor is így van, ha Isten Igéjét 
komolyan vesszük és aszerint élünk. Csak ha  betartjuk a parancsait, lehet Isten áldása a 
családunkban. Azt olvassuk a Bibliában: legyetek termékenyek és szaporodjatok. Némelyek 
azt mondják, mi nem akarunk gyermeket, vagy maximum egy gyermeket. Ez nem egyezik 
Isten parancsával.  
 
Egy alkalommal, miközben Indiában, a hazámban nyaraltam, eljött hozzám egy házaspár. Már 
11 éve házasok voltak. Nagyon szerettek volna egy gyereket. A beszélgetés során 
megértettem, hogy még mindkettőjüknek lenne megbocsátani valója. Megpróbáltam a 
feleséggel megértetni, hogy jobb, ha nincs addig gyerekük, amíg az anyósának nem bocsát 
meg és haragban van vele. „Képzelje el, hogy az Ön állapota mennyire befolyásolná a 
gyermekét. Valószínű, hogy agresszív és dühös lenne.” Megkérdeztem tőle, kész-e arra, hogy 
az anyósának teljes szívből megbocsásson. Azt mondta: „Igen, kész vagyok.” Tovább 
kérdeztem tőle, kész-e arra, hogy megbánja a bűneit és elmenjen gyónni. Aztán még 
hozzáfűztem, hogy az első helyet Jézus Krisztusnak kell adnia és nem a gyermek utáni 
vágynak. Azt kellett mondania: „Uram, legyen meg a Te akaratod!” Miután sokat sírt, és az 
anyósának teljes szívéből megbocsátott, imádkoztam érte, és Istennek a következő ígéretét 
vettem igénybe, amit a Jeremiás könyve 33,3-ban olvasunk: „Kiálts hozzám és meghallgatlak; 
nagy és megfoghatatlan titkokat akarok rád bízni, amelyekről még nem tudsz semmit.” Nagy 
bizalommal kiáltottunk közösen Istenhez, és Ő válaszolt nekünk. Három hónappal később 
megtudtam, hogy a feleség áldott állapotba került.  
Dicsőség az Úrnak! Isten nagy és irgalmas.  



 
A Ter 2, 16-17 - ben ez áll továbbá: „Az Úristen parancsot adott az embernek: „A kert 
minden fájáról ehetsz. De a jó és rossz tudás fájáról ne egyél, mert amely napon eszel róla, 
meghalsz.” Egyedül Isten tudja, mi jó, és mi nem jó a számunkra. Isten szeret minket, ezért 
adja nekünk ezt az utasítást, ezzel óv minket a veszélytől. Isten nem teremtette tehát a halált. 
A Bölcs 1,13 - ban azt olvassuk: „Mert a halált nem Isten alkotta, ő nem leli örömét az élők 
pusztulásában.”. Továbbá a Bölcs 2, 23 - ban olvassuk: „Isten ugyanis halhatatlanságra 
teremtette az embert, és saját lényének képmásává tette.” 24-es vers: „A sátán irigysége révén 
azonban a világba jött a halál, és akik vele tartanak, azok megtapasztalják.” Hogy csábította 
a sátán az embert a bűnre? A Ter 3,1 versétől olvassuk: „A kígyó ravaszabb volt a föld minden 
állatánál, amit az Úristen teremtett. Ezt mondta az asszonynak: „Valóban mondta Isten, hogy 
nem ehettek a kert valamennyi fájáról?”Az asszony így válaszolt a kígyónak: „A kert fáinak 
gyümölcséből ehetünk. Isten csak a kert közepén álló fa gyümölcséről mondta: Ne egyetek 
belőle, ne érintsétek, nehogy meghaljatok.”Erre a kígyó így beszélt az asszonyhoz: „Semmi 
esetre sem fogtok meghalni. Isten jól tudja, hogy amely napon abból esztek, szemetek felnyílik, 
olyanok lesztek, mint az istenek, akik ismerik a jót és a rosszat.” 
 Éva mindent elhitt, amit a kígyó mondott neki. Nemcsak ő evett a tiltott gyümölcsből. Adott 
a férjének is, ahogy olvassuk. Ádám is jelen volt. Ádám nem mondta, hogy: Asszony, ne 
együnk belőle, ez bűn. Nem. Ő is együttműködött, és látjuk, hogy bűntársak lettek. Gyakran 
megesik, hogy az egyik házastárs a másikat belerángatja a bűnbe. Ez ma is így van a 
házaséletben. Például azt mondja a feleség a férjének: Menjünk el a szentmisére, vasárnap 
van. S a férj azt mondja: Nem, ma  nagyon szép napunk lesz, elmegyünk kirándulni. És a 
feleség a férjével tart. 
 
Miután Ádám és Éva bűnt követtek el, megijedtek, és elrejtőztek Isten elől, és ezzel 
elszakították magukat Istentől. Isten nélkül nehéz a családi élet. Nincs öröm a szívben. 
Ugyanaz a kígyó, az ördög, még ma is ugyanúgy garázdálkodik, mint a paradicsomban és 
elcsábítja az embereket.  
Egy asszony, aki alkoholista volt, 4 évvel ezelőtt részt vett nálunk egy lelkigyakorlaton. Azóta 
– Istennek legyen hála – meggyógyult az  függőségéből. Tavaly felhívott engem ez az 
asszony, és azt mondta, hogy nagy bajban van, és szüksége lenne segítségre, közbenjáró 
imára. „Kérem, imádkozzon értünk! A menyem terhes. Harmadik gyermekét várja. Már van 
két egészséges gyermeke, de ezt a gyermekét el akarja vetetni.” Azt  válaszoltam neki: 
„Nemcsak imádkozni akarok érte, hanem beszélni  is szeretnék vele. Kérem, adja meg nekem 
a menye telefonszámát.” Aztán felhívtam, és a menye elmesélte nekem a problémáját. Nem 
volt segítsége. Sem a férje, sem az anyósa nem segített neki és úgy érezte, idegileg 
kikészülne, ha még egy gyermeket fel kellene nevelnie. Ezért elutasította a gyermeket. Egész 
nyugodtan végighallgattam, és azt mondtam neki: „Ne akarja azt meghallani, ahogy egy 
gyermek a méhében sír! „Mami! Miért akarsz megölni?! Engedd, hogy éljek, szeretlek, még 
nem is láttál. Én nem tehetek arról semmit, hogy a te méhedben létrejöttem. Hogy ölhetsz 
meg engem? Nem futhatok el, mert be vagyok zárva a te méhedbe. Engedd, hogy éljek mami, 
mert szeretlek téged!” Erre az asszony teljesen elhallgatott. Azt mondtam neki, sokkal 
rosszabb az idegei számára egy gyermeket elvetetni és bűntudatban élni, mint egy harmadik 
gyermeket felnevelni. Saját magam tapasztaltam, hogy azok a nők, akik elvetették a 
gyermeküket, később depressziósak lettek, sőt pszichésen is megbetegedtek.  
Hál' Istennek eldöntötte az asszony a velem folytatott beszélgetés után, hogy nem veteti el a 
gyermekét. Sőt még a férjével is eljött hozzám köszönetet mondani. Már arról beszélt, hogy 
szülés után egyszer el is hozná hozzám a gyermekét. Körülbelül négy hét múlva felhívott a 
férje, nagyon izgatott volt, és azt mondta, hogy a felesége másnapra kapott egy orvostól 
időpontot, aki lebonyolítaná az abortuszt. Megijedtem, és feltétlen beszélni akartam a 



feleségével. Először nem akart a telefonhoz jönni. Aztán mégis jött. Elmesélte, hogy nagyon 
összeveszett a férjével, és semmiképpen nem akarja tőle a gyermeket megtartani. Szívemben 
imádkozva elkezdtem vele beszélni: „Csak azért, mert Önök ketten veszekedtek, a gyereknek 
nem szabad a világra jönnie? Meg kell gyilkolni?! Ez nagy bűn Isten ellen, aki a mi 
teremtőnk. Könyörgök magának, engedje élni a gyermekét! Annyira szomorú voltam, hogy 
sírnom kellett a gyerek miatt. Ekkor megértettem, és mondtam is neki: „Most az Ön gyereke 
sír.” Az anya is elkezdett sírni,– hál' Istennek – megértette, hogy az abortusz gyilkosság, és 
súlyos vétség az ötödik parancs ellen. Szívében megrendülten megígérte, hogy nem megy el 
az orvoshoz, és hogy meg akarja tartani a gyermekét. Ezután tovább imádkoztam érte, de nem 
hallottam felőle semmit. Néhány nappal ezelőtt takarítás közben kezembe került a 
telefonszáma., erősen vert a szívem amikor felhívtam. Egy kislány volt a telefonnál. Az volt 
az első kérdésem: „Hogy vagytok gyerekek ti ketten?” Azt mondta: „Már nem ketten 
vagyunk. Hárman vagyunk.” Hangosan alleluját kiálthattam, mert él a gyerek! Az édesanya is 
a telefonhoz jött. Nagyon örült, mondta, hogy gyakran gondolt rám és hogy meg fog látogatni 
a gyerekével. Az egész család el fog jönni hozzám. Nem szomorú, hogy a házasságokban, 
családokban veszekedés miatt abortuszra kerül sor?  
A Ter 3,17-ben olvassuk:”Az embernek ezt mondta az Úr: „Mivel hallgattál az asszony 
szavára és ettél a fáról, jóllehet megtiltottam, hogy egyél róla, a föld átkozott lesz miattad. 
Fáradsággal szerzed meg rajta táplálékodat életed minden napján. „ A 18-as vers: „Tövist és 
bojtorjánt terem számodra. A mező füvét kell enned.”  
A férfi a felesége rabszolgája volt. Istent és az Ő parancsait figyelmen kívül hagyta, s mert 
Ádám vétkezett, a termőföld is átkozottá vált. Ezt olvassuk: „Tövist és bojtorjánt terem 
számodra.” A tövisek lehetnek betegségek, problémák, családi problémák. Mert Ádám és Éva 
vétkeztek, mindannyian megörököltük tőlük ezt a bűnt. Így az őseink és a családunk bűnei 
által a családunkban a betegségek, a problémák tovább adódhatnak, és így generációról 
generációra lehetnek alkoholisták, öngyilkosok, depressziósok és rossz szokásokkal 
megterheltek az emberek. Tudok  olyan elváltakról, akik egy másik partnerrel élnek együtt. 
Az egyik ilyen családban megbetegedett egy nyolc hónapos gyerek. A szülők eljöttek hozzánk 
a gyermekükkel, aki most már négy éves, és öt napig Isten Igéjét hallgatták nálunk. 
Megértették, hogy a gyermeket bűnben nemzették, és hogy ők bűnben élnek. Eltervezték, 
hogy a jövőben ezt nem folytatják, hanem úgy élnek együtt, mint egy fivér és egy nővér. 
Négy évig tartó szenvedés után Jézus meggyógyította a gyermeket.  
Dicsőség az Úrnak! 
A Jn 10,10 - ben olvassuk: „A tolvaj csak azért jön, hogy lopjon, öljön és pusztítson. Én azért 
jöttem, hogy életük legyen és bőségben legyen.”Akarsz Jézussal új életet kezdeni? Bánd meg a 
bűneidet, és mondj le a bűnös környezetről! 
 
A házaséletben fontos, hogy a házastársak kölcsönösen elfogadják egymást úgy, ahogy 
vannak. Isten mindannyiunkat úgy fogad el, ahogy vagyunk. Isten határozza meg a 
házastársakat egymás számára, és Ő vezeti őket egymáshoz, hogy egy családot alapítsanak. 
Gyakran megmutatkozik a házasságkötés után, hogy a házastársam nem olyan, mint 
amilyennek elképzeltem. Talán valamilyen gyengesége tűnik fel, ami elviselhetetlen tartok. 
Ezt most úgy képzeljük el, mintha ez személy egy gödörben lenne, és a másik segítsége nélkül 
nem tudna kiszabadulni onnan. Az együttélés a házastárs viselkedése és szeretetlensége miatt 
azonban egyre elviselhetetlenebbé válik, és  ez akár váláshoz is vezethet. Gyakran  egy 
megértő szó hiányzik a házastársunk felé, aki a gödörben van és a segítségünkre szorul.  
Isten azt mondja a Jn,15,12 - ben: „Úgy szeressétek egymást, ahogy én szerettelek 
benneteket!” A házasságban ezt a tanítást nagyon komolyan kell venni. Ha megtapasztalom az 
elutasítást, nem fogok én magam is elutasítani? Nagyon fontos megtanulni az elfogadást a 
házaséletben. Mindenki magával viszi a belső sebzettségét. Az ember így gyorsabban 



sebezhető. Semmilyen döntést nem szabadna a házastársaknakegyedül meghozni. Ahogy a 
házastársak minden szégyen nélkül érintkeznek egymással, úgy bensőleg is egészen 
nyitottnak és őszintének kellene lenniük egymással.  
 
A Jn 15,5 - ben olvassuk Jézus szavait: „Én vagyok a szőlőtő, ti a szőlővesszők. Aki bennem 
marad, s én benne, az bő termést hoz. Hisz nélkülem semmit sem tehettek.” Jézustól 
elkülönülve nem tapasztalhatjuk meg a családban az igazi  békét és az igazi örömöt. Jézusnak 
kell a család középpontjában lennie.  
A Zsolt127,1 - ben ez így hangzik: „Ha az Úr nem építi a házat, az építők hiába fáradnak. 
Hogyha az Úr nem őrzi a várost, az őr hiába őrködik fölötte.” 127, 2: „Hiába keltek 
hajnalban és fáradoztok késő éjjelig: a kemény fáradság kenyerét eszitek. Ám akiket szeret, ő 
azokat elhalmozza, jóllehet alszanak.” Adjuk Jézusnak az első helyet a családunkban, minden 
nap újra adjuk át Neki a  gondjainkat, terheinket.  
 
Az 1Pét 3, 1-5  - ben az asszonyoknak mondja Péter: „Ugyanígy az asszonyok is 
engedelmeskedjenek férjüknek, hogy ha némelyek közülük nem is hisznek az Isten szavának, a 
feleségük magaviselete szavak nélkül is megnyerje őket,amikor látják tiszteletet érdemlő, 
tiszta életeteket. Ékességüket ne külsőségekben keressék, abban, hogy hullámos a hajuk, arany 
ékszereket aggatnak magukra vagy drága ruhákat viselnek. Az Isten szemében a rejtett ember 
az értékes, romolhatatlan szelídségével és nyugodt lelkével. Hajdan így ékesítették magukat a 
szent asszonyok is: reméltek az Istenben és engedelmeskedtek a férjüknek.”  
Az 1Pét 3,7 - ben olvassuk, amint Péter a férjekhez beszél: „Hasonlóképpen, ti férjek, 
megértően éljetek együtt az asszonyokkal mint a gyengébb nemmel; adjátok meg nekik a 
tiszteletet, mint az élet kegyelmében örököstársatoknak, hogy az imádságnak ne legyen 
bennetek akadálya.” 
A MTörv 5,16 - ban olvassuk, mit kell a gyerekeknek tenni:”Tiszteld apádat és anyádat, 
amint az Úr, a te Istened parancsolta neked, hogy hosszú életű légy és jól menjen a sorod 
azon a földön, amelyet az Úr, a te Istened ad neked!” 
 A Jn 6,37 - ben mondja Jézus: „Minden, amit nekem ad az Atya, hozzám jön. S aki hozzám 
jön, nem taszítom el.”  
Istennek legyen hála, hogy a Szentlélekben  való megújuláson keresztül sok család visszatér 
Jézushoz és Ő nem utasítja el őket. Jézus azt mondja a Mt, 11, 28 - ban: „Gyertek hozzám 
mindnyájan, akik elfáradtatok, s akik terhet hordoztok - én megkönnyítlek titeket.”  
Az életben az a legfontosabb, hogy mindent adjunk át Jézusnak, mert Ő gondoskodik rólunk, 
ahogy a Mt 11, 22 - ben áll: „Bármit kértek hittel az imádságban, megkapjátok” Ezért 
imádkozzunk együtt a családban. Hallgassuk meg, mint tért be Jézus Zakeus házába. Lk, 19,9 
- ben olvassuk: „Ma üdvösség köszöntött erre a házra. ”  
Engedjék meg Jézusnak, hogy mindig a családjuk vendége legyen, hogy Önöknek és a 
családjuknak mindörökké üdvösséget ajándékozhasson.  
 
Így azt javaslom Önöknek: Kezdjenek el a mai naptól a együtt imádkozni a családban, és a 
napjukat kölcsönös kiengesztelődéssel és áldással zárják. 
 
Dicsőség az Úrnak! 
 


